
 

 

 
 
 
 
   Den 19. april 2012  
 
 
 
Sundheds- og Omsorgsudvalget 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
 
 
 
Vedr. Sundheds- og Omsorgsudvalgets budgetforslag 2013.  
 
Ældrerådene har i en række sammenhænge drøftet det foreliggende materiale vedr. 
budgetforslaget for 2013. 
 
Rådenes Budgetudvalg gennemgik på sit møde den 12. april 2012 en række af de initiativer, 
der er beskrevet i ”Budget 2013, Effektiviseringskatalog”. 
 
Særligt følgende skal bemærkes: 
 
§79-området. 
Rådene har noteret sig de oplysninger, materialet indeholder om § 79-området i andre 
storbyer, men man er via det samarbejde, der er mellem ældrerådene i 6-byerne bekendt med, 
at støtte, der i Københavns Kommune gives efter § 79, ikke nødvendig gives efter den samme 
bestemmelse i andre kommuner.. 
En sammenligning af områderne er derfor ikke umiddelbart mulig, bl.a. fordi ca. 80 % af § 
79-udgifterne i Københavns Kommune dækker husleje, medens husleje i visse andre 
kommuner på dette område dækkes efter andre bestemmelser. 
 
De københavnske Ældreråd har gennem de senere år ved en række forskellige lejligheder 
drøftet en række problemstillinger på § 79- området og ser frem til forslaget til nye kriterier 
for området, som efter beslutningsprotokollen fra mødet i Sundheds- og Omsorgsudvalget den 
29. marts 2012 skal foreligge ”inden sommerferien”. 
Rådene kan i princippet tiltræde de 3 indsatsområder, der er beskrevet på side 30 i det nævnte 
effektiviseringskatalog, men er betænkelig ved de negative konsekvenser, der vil kunne opstå, 
hvis tilskudsgrænsen pr. medlem på ”1.500-2.000 kr.” fastholdes alt for snævert,  
 

Nye indkøbsydelser til hjemmeboende 
Uanset forslaget om brugerbetaling vedr. indkøb og turkøb blev trukket tilbage på mødet i 
Sundheds- og Omsorgsudvalget den 29. marts 2012, deltager rådene gerne i en debat om 
ønsker til den fremtidige udvikling på hele dette område. 



 
 

De københavnske Ældreråd er forundrede over, at kommunen betaler 117 kr. for et indkøb via 
et indkøbsfirme, når visse private firmaer leverer varer, bestilt på nettet for 49. kr. 
 

Madordninger 
Rådene har ligeledes gennem årene ved flere lejligheder drøftet de eksisterende madordninger 
og medvirker meget gerne til modernisering af hele dette område. 
Også på dette område deltager man meget gerne i en drøftelse. 
 
Døgnbasen 
Ældrerådene har noteret sig bemærkningerne omkring effektivisering af Døgnbasen, og at det 
ikke vil medføre forringelser af den borgerrettede service. 
Man vil følge udviklingen nøje med baggrund i nylige undersøgelser der viser, at flere og 
flere vælger at dø hjemme, hvorfor man forventer, at der i givet fald vil ske en tilpasning af 
Døgnbasens muligheder for at bistå med palliativ omsorg i disse særligt krævende og meget 
vanskelige situationer.  
 
Teknologi 
Ældrerådene har de senere år bakket op om gennemførelse af forskellige teknologiske 
løsninger for at give den enkelte hjemmehjælpsmodtager den størst mulige frihed, bla. med 
ønsker om  etablering af såkaldte japanske toiletter og gennemførelse af forskellige 
teleløsninger på medicinområdet m.v.  
Man ser gerne teknologiske løsninger gennemført i større udstrækning end planlagt. 
 
Der er ikke herudover bemærkninger til det fremlagte. 
 
 
Ovenstående er tiltrådt på mødet i Ældrerådenes Formandsgruppe i dag. 
 
 
På rådenes vegne 
 
 
Bent Johansen  Annette Hellmann 
 
 
Formand   Næstformand 
 
 
 
 
 
 


